
Föreningens historia 
Historik 

Föreningen bildades den 6 april 1961. Vi firade 50-årsjubileum 
den 16 april 2011, se mer om detta under Bildreportage! 
Vi är fn över 500 medlemmar. För fem år sedan var vi 
knappt 300. Under 2011 fick vi över 50 nya medlemmar. 
Medlemsstatistik 

Historik PRO S Sandby: 

 
1961-2011 

 
Till föreningens 40-årsjubileum 2001 skrevs följande sammanfattning av Mary-Ann 
Bengtsson, föreningens sekreterare, av verksamheten 1961-2001: 

I april 1961 beslöt ett antal pensionärer att S Sandby behövde en förening. Den 26/4 
1961 bildades S Sandby pensionärsförening med följande styrelse: 

Ordförande Nils Hellström, Tygelsjö 

Kassör Johan Grandelius, Rögle 

Styrelsemedlemmar Ellen Nordkvist, S Sandby 

Ulrika Johansson, S Sandby 

Otto Dahl, S Sandby 

Inträdesavgiften beslöts till 50 öre och kvartalsavgiften skulle vara 1:50. Möten skulle 
hållas på hotellet en gång i kvartalet och kungöras i Arbetet och Skånska Dagbladet. 
Vid ett senare möte bestämdes dock att någon annons ej skulle införas då det 
ansågs ”mindre lönande”. Medlemsantalet blev 48 st. I september 1961 begärdes ett 
anslag från kommunalnämnden på 200 kr ”för att ha lite förströelse - allt kostar ju 
pengar”. Dessutom fick man ett bidrag från Mataki på 30 kr och från 
byggnadsarbetarfacket i S Sandby 150 kr. 

Vid årsmötet 1962 beslöts att krans skulle skickas till avliden medlems begravning. 
Denna kransfond ändrades sedan 1964 till blomsterfonden som skulle användas till 
uppvaktning vid bemärkelsedagar och till julblommor till de som var sjuka. 



Redan 1963 måste man höja kvartalsavgiften till 2 kr och medlemsantalet är 
fortfarande 48. Detta år har man 460 kr på banken, kontant 50 kr och i 
blomsterfonden 62 kr. Nu går den första utfärden till Bäckaskog och Forsakar. Denna 
får man själv betala men kaffe står föreningen för. 

1966 kommer en varning från Rikspolisstyrelsen om den ökade brottsligheten mot 
äldre. Studieorganisatör väljes, Stina Kvant och man börjar med gymnastik och 
flamskvävnad. 

1967 väljs ny ordförande, Nils Klinteberg, som sitter t o m 1974. 1967 ordnas kurs 
inför högertrafiken. Under åren ordnas utfärder, teaterbesök, kurser i 
porslinsmålning, handarbete och gymnastik. 1970 får vi tillgång till lokal i 
Sandbygården för hobbyverksamheten. 

10-årsjubiléet firas på Storgården (Hotellet) 1971 till det facila priset av 23 kr. 

1972 höjs inträdesavgiften till 75 öre och kvartalsavgiften är nu 4 kr. 

1973 leder kantor Malmbjer sångkören, helt utan arvode. 

1974 omtalas Samarbetskommittén som skall ha 25 öre/medlem och år. 

1975-76 är Arvid Nilsson ordförande. 

1975 vill socialförvaltningen att S Sandbys pensionärsförening förläggs till Dalby 
dagcentral. Detta godtogs ej. S Sandbys pensionärsförening ordnar själv sina kurser 
och cirklar tillsammans med ABF. 

Varje år äter man julbord på Storgården. 

1976 lämnas motion till distriktsstyrelsen om bättre läkarservice i S Sandby och om 
möjlighet att inköpa receptfria läkemedel här. Detta år får vi också nytt 
ålderdomshem. Föreningen ansöker om att få disponera utrymme där. 

1977 måste man betala 10 kr per terminför gymnastiken, detta har varit gratis hittills. 
Hos kommunen begär man färdtjänst till mötena för pensionärer som bor i Flyinge 
och Revinge. Detta avslogs. 

1977 blir Sture Carlqvist ordförande. ABF hyr leksaksfabrikens lokaler för 
studieverksamheten. Eftersom ungdomsproblem med vandalisering fortsätter 
kommer närpolisen till ett möte. 



1978 startas vandringsturer som dock ej blir så välbesökta varför ordförande 
uppmanar till skärpning. 

Margit Engström blir ordförande 1979 och är detta till 1986. 

Två bussutfärder ordnas varje år. Runt i Skåne är det mest populära. Längre sträckor 
anses alltför tröttande. Boccia startar 1986 och gymnastiken fortsätter. 

Birger Andersson blir ordförande 1987 och är detta till 1996. 

Från 1977 har vi kontaktombud i föreningen som har till uppgift att kontakta de som 
ej kan deltaga i våra möten pga sjukdom. Medlemsantalet 1988 var 160. Kurser i 
trafikkunskap, landskap, näversömnad, porslinsmålning, knyppling och litteratur 
fanns. 1991 har medlemsantalet ökat till 180. 

1995 startar en prispressargrupp. P g a den sociala nedrustningen i landet 
överlämnar PRO:s riksorganisation en budkavle till regeringen i december detta år. 

1996 börjar vi med träff för nyanmälda medlemmar där de får information om PRO 
som organisation och om vårt eget mötesprogram och aktiviteter. Tyvärr kom endast 
7 av 23 inbjudna men det blev bättre året därpå. Tipsrunda och boccia är populära 
aktiviteter med många deltagare. Varje år samlas PRO-föreningarna i Skåne för en 
gemensam tävling på Backgården i Höör. S Sandby har under åren fått två 
inteckningar i vandringspriset. På månadsmötena informeras om olika kurser, om 
trafik, försäkringar, distriktets aktiviteter och vad som händer i riksorganisationen. 
Dessutom är det alltid någon form av underhållning. Lotterier anordnas ofta för att 
hålla ekonomin flytande men på senare år har festkommittén ordnat så många fester, 
som brukar ge överskott, att vi sluppit sälja lotter på Centrum som inte alltid varit så 
lätt att finna säljare till. Här finns så många andra föreningar som också behöver ett 
tillskott till sin kassa. 

1997-98 är Karl Gustafsson ordförande och från 1999 Allan Andersson. 

1998 börjar planerna på en utbyggnad av Fästan att ta form och 1999 står 10 st 
sjukhemsplatser klara. De som blir sjuka och bor i S Sandby skall inte behöva flytta 
till andra vårdformer inom Lunds kommun. Från 1998 har vi egen anslagstavla på 
Centrum. Här kungöres alla aktiviteter, som vi hoppas pensionärerna tager del av. Vi 
har nu blivit så många i föreningen, 250, att inte församlingshemmet räckte till längre. 
Från 2001 flyttar vi därför våra möten och fester till SSIF:s föreningsgård. Samma år 
firade man också 40-årsjubileet där. 

Medlemsantalet var nu 265 och medlemsavgiften 170 kr. 



Till vårt 50-årsjubileum 16 april 2011, som vi höll på Boklunden i Torna Hällestad 
med 215 deltagare, skrev vår nuvarande ordförande Kjell Mårtensson följande 
fortsättning på föreningens historia: 

2003 var vi 319 medlemmar. Man anlade en boulebana och tack vare insatser från 
medlemmarna kunde kostnaden begränsas till 13 000 kr. Detta år började vi också 
med linedance. 

2005 startades vår hemsida. 

2007 var vi vid årets slut 409 medlemmar. 

2008 avgår Allan Andersson efter nio år som ordförande och Kjell Mårtensson väljs 
till ny ordförande. Vi är nu 442 medlemmar. Vi får ny hemsida enligt PRO-standard. 
Föreningen har under flera år deltagit i PROs veteranvetartävlingar men (med ett 
undantag) blivit utslagna i första omgången. Detta år gick vi vidare till andra 
omgången. Vi började också med två extrafester med enklare förtäring. 

2010 var medlemsantalet 477. Detta år gick vi till skånefinal i veteranvetarna men 
blev tyvärr utslagna. 2011 har vi gått ända till regionfinal. Antalet medlemmar i 
föreningen överstiger nu 500. 

 


